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Protokół nr 26-08/2012 
z  posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia 
z dnia 20 września 2012 r. 

w  Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 003 
 
 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00 
 
 
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 5-osobowym składzie, wg. listy obecności, 
stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 

   

Przewodnicząca Komisji Radna Beata Dunajewska - Daszczyńska otworzyła 
posiedzenie, powitała zebranych i stwierdziła quorum.  
 
Przewodnicząca przedstawiła porządek posiedzenia: 
1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budŜetu Miasta Gdańska na 2012 rok – druk nr 670 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040 – 
druk nr 669 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Współpracy 
Miasta Gdańska z organizacjami pozarządowymi na rok 2013” – druk nr 664  
 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/433/12 
Rady Miasta Gdańska z dnia 26 stycznia 2012 r. w sprawie określenia zadań, 
na które przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w 2012 roku – druk nr 663 

 
5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie upowaŜnienia Dyrektora 

Gdańskiego Centrum Profilaktyki UzaleŜnień do załatwiania indywidualnych 
spraw z zakresu administracji publicznej – druk nr 665 

 
6. Informacja z realizacji doŜywiania dzieci i dorosłych, realizacji akcji letniej  

 
7. Informacja dotycząca realizacji w roku szkolnym 2011/2012 pomocy 

materialnej dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Miasta Gdańsk  
 

8. Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja  
 

 
Tak zaproponowany porządek przyjęto jednogłośnie 3 głosami „za”.  



 

 

Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2012 rok – druk nr 670 
 
Druk nr 670 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego zreferowała projekt 
uchwały w zakresie działania komisji.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Z czego wynika ten zwrot nieprawnie pobranych zasiłków?  
 
Danuta Podogrodzka – Lost – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie 
Czasami zdarza się, Ŝe rodziny pobierają świadczenie rodzinne nie wiedząc o tym, 
bo np. nie wpłynęły alimenty. I w momencie kiedy wpływają alimenty mamy 
metodę taką, Ŝe wydajemy decyzję o  niesłusznie pobranych świadczeniach. I to są 
te zwroty za to, Ŝe np. wpłynęły alimenty albo wpłynął dochód, którego ta rodzina 
nie była w stanie zaplanować.  
 
Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  
W duŜej mierze świadczenia nienaleŜnie pobrane dotyczą tez osób starszych, które 
pobierają świadczenia opiekuńcze i równocześnie otrzymują zasiłek opiekuńczy  z 
ZUSu. Wynika to z niewiedzy, braku informacji i te świadczenia tez są traktowane 
jako niesłusznie pobrane.  
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego 
Ta sytuacja, o której pani dyrektor mówi powoduje to, Ŝe przekroczony jest ten 
pułap, do którego jest naleŜne świadczenie. 
 
Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  
Ustawa o świadczeniach rodzinnych sztywno reguluje sytuacje, w których dochodzi 
do świadczeń nienaleŜnie pobranych. Nie mogą być inne przesłanki umarzania tych 
spraw. Mieliśmy taką sytuację, Ŝe rodzina w dalszym ciągu pobierała świadczenia 
nie informując nas, Ŝe osoba zmarła.  
 
Danuta Podogrodzka – Lost – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie 
Czasami jest tak, Ŝe rodzina nie jest w stanie zwrócić tych naleŜności jednorazowo 
i wtedy rozkładamy na raty.  
 
Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  
Doszliśmy teŜ do porozumienia z Wydziałem Spraw Obywatelskich i mamy bieŜącą 
informację o osobach, które zmarły.  
 
Nie było więcej pytań, przystąpiono do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
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USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 3 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 
zakresie działania komisji.  
 
OPINIA  Nr 26-08/120/40/2012 – załącznik nr 5 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040 – 
druk nr 669 
 
Druk nr 669 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego zreferowała projekt 
uchwały w zakresie działania komisji.  
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję. PoniewaŜ nie było Ŝadnych pytań, 
przystąpiono do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały. 
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 3 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 26-08/121/41/2012 – załącznik nr 7 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Współpracy 
Miasta Gdańska z organizacjami pozarządowymi na rok 2013” – druk nr 664  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Na Radzie PoŜytku Publicznego dowiedzieliśmy się, Ŝe Biuro Prezydenta ds. Sportu 
będzie partycypowało w Programie. Niestety okazało się, Ŝe tak nie jest, Ŝe te 
pieniądze nie zostały do tej pory przekazane. Rada PoŜytku głosowała za trochę 
innym programem. W ubiegłym roku wprowadziliśmy poprawki do Programu 
Współpracy do roku 2015, które mówiły o tym, Ŝe w 2012 roku zarówno Biuro 
Prezydenta ds. Sportu, jak i Zarządzanie Kryzysowe od 2012 roku muszą 
partycypować finansowo w programie. Zarządzanie Kryzysowe dołoŜyło się, włoŜyło 
pewne pieniądze, natomiast mimo zapewnień, które padły na Radzie PoŜytku 
Publicznego, Biuro Prezydenta ds. Sportu nie przekazało pieniędzy. 
Proponowałabym odstąpić dzisiaj od opiniowania tego projektu poniewaŜ wydaje 
mi się niepewny. Postaram się zorganizować spotkanie z prezydent Adamowiczem z 
udziałem pani prezydent, pani Magda Skiby i przedstawiciel Biura Prezydenta ds. 
Sportu. Chciałabym się dowiedzieć o co w tym wszystkim chodzi i dlaczego te 
pieniądze nie zostały przekazane, tym bardziej, Ŝe jesteśmy bardzo elastyczni, 
rozmawialiśmy na początku o 100 tys. ale jeśli to będzie 10 tys. to teŜ będzie ok, 
to będzie jakiś symboliczny wkład. Proponuję takie spotkanie  i przesunięcie 
opiniowania uchwały na czwartek, spotkamy się przed sesją rady miasta. W tej 
sytuacji nie mamy pełnego obrazu, chciałabym się skontaktować z Radą 



 

 

Działalności PoŜytku Publicznego jak organizacje pozarządowe ustosunkowują się 
do tej nowe rzeczywistości. 
 
Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Integracji Społecznej i Współpracy z 
Organizacjami Pozarządowymi  
Program jest przedstawiony dokładnie w tej samej formie co wcześniej, ta kwota 
100 tys. zł, która była wstępnie wynegocjowana z Biurem Prezydenta ds. Sportu 
jest zapisana w tej sumie globalnej. W programie oczywiście teŜ jest warunek, Ŝe 
program będzie realizowany jeŜeli te kwoty będą obowiązujące czyli kiedy budŜet 
zostanie w tej wysokości uchwalony. Tak naprawdę dopiero na poziomie konkursu 
będzie widać czy te zadania będą dofinansowane czy nie. W tej chwili taką kwotę 
planujemy i nasze uzgodnienie z dyrektorem Trojanowskim było jeszcze sprzed 
projektowania budŜetu. W tej chwili sytuacja wygląda juŜ inaczej czyli moŜna 
powiedzieć, Ŝe negocjacje z dyrektorem Trojanowskim nie są całkowicie 
zakończone i w tej chwili musimy sprawę trochę inaczej rozwiązać. JeŜeli miałoby 
nam pomóc takie spotkanie z prezydentem to na pewno dobrze by było się spotkać.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Mamy tutaj teŜ przedstawicielkę organizacji pozarządowych, chcę zapytać panią o 
opinię co powinniśmy w tej sytuacji zrobić.  
 
Izabela Chorzelska – Gdańska Rada Działalności PoŜytku Publicznego, Dyrektor 
PCK  w Gdańsku 
Tak jak rozmawialiśmy zarówno na gdańskiej Radzie, jak i w środowisku organizacji 
pozarządowych walczyliśmy Ŝeby te zadania były wpisane i widzimy, Ŝe zarówno 
inne organizacje jak i my sami, którzy te zadania prowadzimy widzimy potrzebę 
tych zadań. Wydaje mi się, Ŝe skoro w zeszłym walczyliśmy o ten wieloletni plan 
współpracy, skoro w tym wieloletnim planie współpracy teŜ naginając się do 
potrzeb Ŝeby ten program poszedł w terminie, a w tym momencie przekonaliśmy 
państwa jako trzeci sektor Ŝeby te zadania wprowadzać, to trochę nieelegancko w 
stosunku do rady, Ŝe jest takie działanie, Ŝe z jednej strony deklaracja, z drugiej 
strony unikanie. Ja powiem szczerze, Ŝe nie lubię takich sytuacji. Chciałabym, tym 
bardziej, Ŝe czekają nas spotkania branŜowe z organizacjami pozarządowymi i 
wybór nowej rady, móc członkom na  kolejną kadencję i kolegom i koleŜankom z 
innych organizacji powiedzieć wprost „tak, te środki są moŜliwe do wykorzystania”. 
Jest to pierwszy krok ale Ŝeby był to zaczyn wpisany juŜ w tekście. Jesteśmy w 
stanie uczestniczyć w spotkaniach, które są konieczne. Poza tym jednym 
kawałkiem akceptujemy plan.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska  Przewodnicząca Komisji     
Proponuję dzisiaj odstąpić od opiniowania, ja postaram się zorganizować spotkanie 
z panem prezydentem na początku przyszłego tygodnia i w czwartek przed sesją 
będziemy opiniować ten druk.   
 
Przewodnicząca zgłosiła wniosek o odstąpienie od opiniowania druku nr 664 na 
dzisiejszym posiedzeniu i  wprowadzenie go na kolejne posiedzenie Komisji w dniu 
27 września br.  
 
  
Komisja przyjęła tak zaproponowany wniosek jednogłośnie 3 głosami „za”.  
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     PUNKT 4  
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/433/12 Rady 
Miasta Gdańska z dnia 26 stycznia 2012 r. w sprawie określenia zadań, na które 
przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2012 roku – druk nr 663 
 
Druk nr 663 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Danuta Podogrodzka – Lost – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Co to jest zadanie zlecone, art. 36? 
 
Danuta Podogrodzka – Lost – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie 
Zleciliśmy zadanie prowadzenia w marcu 2012 roku kiedy dzieliliśmy środki 
Państwowego Funduszu, ustaliliśmy wtedy dla organizacji pozarządowej na inne 
działania na rzecz osób niepełnosprawnych i to są takie działania uzupełniające. 
Zlecimy organizacjom 500 tys. czyli róŜne zadania, zgłosiło nam się w tym roku 
całkiem sporo organizacji pozarządowych, oni częściowo wykorzystali środki 
natomiast teŜ nam zgłosili, Ŝe niektórych środków nie są w stanie wykorzystać i tak 
została tylko kwota obniŜona o 50 zł. 50 zł jest zmniejszone w stosunku do tego co 
ustaliliśmy w marcu 2012 roku.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji 
Czy moŜna byłoby w przyszłości w tej tabelce gdzie jest plan przychodów i 
wydatków i środków z PFRONu jeŜeli jest zmiana dotycząca danego roku, Ŝeby tą 
zmianę zaznaczyć w tabelce tej, którą my dostajemy do przeanalizowania.  
 
Danuta Podogrodzka – Lost – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie 
MoŜemy w uzasadnieniu wymieniać te zmiany.  
 
Nie było więcej pytań, przystąpiono do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.   
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 4 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 26-08/122/42/2012 – załącznik nr 9 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie upowaŜnienia Dyrektora Gdańskiego 
Centrum Profilaktyki UzaleŜnień do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 
administracji publicznej – druk nr 665 
 



 

 

Druk nr 665 – stanowi załącznik nr 10 do protokołu  
 
Jarosław Formela – Zastępca Dyrektora Wydziału Spraw Obywatelskich 
zreferował projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję. PoniewaŜ nie było Ŝadnych pytań, 
przystąpiono do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 3 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 26-08/123/43/2012 – załącznik nr 11 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 6 
Informacja z realizacji doŜywiania dzieci i dorosłych, realizacji akcji letniej  
 
Materiały stanowią załącznik nr 12 do protokołu.  
 
Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  
DoŜywianie dzieci reguluje ustawa i Wieloletni Program „pomoc państwa w 
doŜywianiu”. Ustawa z 29 grudnia 2005 roku adresowana jest do najuboŜszych 
rodzin, zwłaszcza dzieci w szkole, określa kryterium dochodowe, w chwili obecnej 
150% to jest do kwoty 351 zł w rodzinie na osobę. Od 1 października ustalono 
zweryfikowane kryteria dochodowe, dla osoby samotnie gospodarującej 542 zł, dla 
osoby w rodzinie w wysokości 456 zł. Zmiana do ustawy o Wieloletnim Programie 
DoŜywiania z 2008 roku wprowadziła jeszcze taką zmianę, Ŝe uczniowie, którzy 
zgłoszą szkole, Ŝe są głodni i maja chęć zjedzenia posiłku korzystają z tego 
nieodpłatnie. Szkoła tylko informuje Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie i dzieci te 
mogą skorzystać z posiłku. W bieŜącym roku w pierwszym półroczu tego roku z 
takiej formy skorzystało 208 uczniów. RównieŜ dysponujemy danymi z Wydziału 
Edukacji, ze dofinansowanie doŜywiania uczniów nieobjętych programem 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie na 2012 jest przeznaczony dla około 950 
uczniów i zaplanowana kwota w budŜecie Wydziału Edukacji wynosi 637 920 zł. To 
zadanie jest finansowane z budŜetu państwa oraz z budŜetu własnego gminy, to 
jest 60% do 40%. Dla porównania cel realizacji w roku 2011 – przyznana pomoc 
dotyczyła 10544 osób, z czego 1505 stanowiły dzieci do 7 roku Ŝycia, 2551 stanowili 
uczniowie w szkole gimnazjalnej, natomiast 6422 pozostałe osoby. Łączny koszt 
programu w 2011 roku wyniósł 5 495 260 zł, z czego dotacja wynosiła  2 177 058 zł, 
zaś środki własne stanowiły kwotę 3 318 202 zł. Natomiast I półrocze bieŜącego 
roku przedstawia się następująco: pomoc została udzielona 6972 osobom, z czego 
980 stanowiły dzieci do 7 roku Ŝycia, 1831 – uczniowie do czasu ukończenia szkoły 
ponadgimnazjalnej, 4161 pozostałe osoby. Wysokość świadczeń zaplanowanych na 
zabezpieczenie realizacji Programu w roku 2012 stanowi kwota 3 008 333,33 zł, z 
czego dotacja stanowi kwotę 1 805 000 zł (60% całego programu), zaś środki własne 
1 203 333,33 zł. kaŜde dziecko, kaŜdy uczeń, który jest głodny otrzyma posiłek, 
waŜne jest tylko, Ŝeby osoba bądź inna osoba zgłosiła, Ŝe powinna zostać 
doŜywiana.  Wystarczające są środki na zabezpieczenie i w ramach budŜetu MOPR 
jak i równieŜ Wydziału Edukacji na doŜywianie dzieci. Przedstawiamy równieŜ 
informację dotycząca wypoczynku letniego dla dzieci, w tym roku na wypoczynek 
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letni została przeznaczona kwota 200 tys. zł. 120 tys. było z Gminnego Programu 
Profilaktyki Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 8 tys. było z budŜetu MOPRu. 
W ramach przetargu wyłoniono realizatora tej usługi. Były organizowane 3 turnusy 
dla naszych dzieci. Łącznie z kolonii skorzystało 200 dzieci, poza tym dzieci z 
zastępczych rodzin – skorzystało 8 wychowanków. Były to kolonie organizowane 
przez Kuratorium Oświaty. RównieŜ dla uzupełnienia i pełnego obrazu objęcia tę 
forma pomocy przedstawiam dane z Wydziału Edukacji. W tym roku z Akcji Lato 
wzięły udział 24 placówki, które organizowały na swoim terenie róŜnego rodzaju 
zajęcia i świetlicowe, i sportowe i półkolonie, w tym warsztaty literackie, 
plastyczne, muzyczne, teatralne. Na realizację Akcji Lato w gdańskich szkołach 
przeznaczono 147 tys. zł. 147 nauczycieli realizowało 4800 godzin. Łącznie w 
zajęciach uczestniczyło  2937 dzieci. W połączeniu z tymi informacjami wskazuje 
na to, Ŝe zarówno Program DoŜywiania jak i Akcja Lato organizowana jest wspólnie 
z palcówkami oświatowymi, te dane pokazują i współpracę ale tez, Ŝe kaŜde 
dziecko potrzebujące było tymi formami pomocy objęte.  
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję, poniewaŜ nie było Ŝadnych pytań przystąpiono 
do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
     PUNKT 7 
Informacja dotycząca realizacji w roku szkolnym 2011/2012 pomocy 
materialnej dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Miasta Gdańsk  
 
Materiały stanowią załącznik nr 13 do protokołu.  
 
Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  
Świadczenia przyznawane są w danym roku szkolnym według kryteriów określonych 
w Regulaminie udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Miasta Gdańsk przyjętym przez Radę Miasta 
Gdańska. Dla zobrazowania skali tego zadania zestawienie przyznanej pomocy 
materialnej dla uczniów w roku szkolnym 2011/2012 kształtuje się następująco: ze 
stypendiów skorzystało łącznie 1521 osób na kwotę 595 320 zł . natomiast w 
pierwszym półroczu 2012 roku łączna liczba stypendystów 1565 osób na kwotę 
170 950 zł. Obecnie od 1 września do 15 września był okres przyjmowania 
wniosków, wysokość stypendium w tym roku szkolnym kształtowała się na poziomie 
500 zł, natomiast zasiłku szkolnego w wysokości 450 zł. Obecna kwota tak jest 
przyjęta w rozporządzeniu, dotacja jest przyznawana z budŜetu państwa. Najpierw 
przyjmowane są wnioski o stypendia  i zarządzeniem prezydenta w zaleŜności od 
przyjętych wniosków określana jest kwota wysokości stypendium.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
To kryterium dochodowe to jest to 200 zł na osobę? 
 
Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  
Tak, ale Regulamin szczegółowo określa, odnosi się do wszystkich sytuacji, z jednej 
strony ustawa o pomocy społecznej, w innych ustawa o świadczeniach rodzinnych.  
 
Nie było więcej pytań, przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
 



 

 

     PUNKT 8 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja.  
 

• Przewodnicząca przypomniała, Ŝe wpłynął protest przeciwko 
„nieobyczajnemu bilbordowi w Brętowie”. Radny Piotr Gierszewski wyjaśnił, 
Ŝe z uzyskanych przez niego informacji wynika, Ŝe bilbord i teren, na 
którym się znajduje jest własnością prywatną. Gdyby to był bilbord miejski 
radni mieliby moŜliwość ingerencji i reakcji na to co jest publikowane. 
Ostatecznie ustalono zwrócić się do Komisji Samorządu i Ładu z prośbą o 
weryfikację sytuacji.  

 

• Przewodnicząca poinformowała o wprowadzeniu do porządku najbliŜszej 
sesji uchwały obywatelskiej zachęcając do jej poparcia.  
 

 
Nie było więcej korespondencji i spraw bieŜących,  na tym posiedzenie zakończono.  
 
 
        

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 
i Ochrony Zdrowia 

 
Beata Dunajewska – Daszczyńska 

 
 
 

Protokołowała: 
Monika Zawisza, podinspektor w Biurze Rady Miasta Gdańska 

 


